
                 9. januar 2006. 

 

Landsstyremedlemmet for Familie og Justitsvæsen  

Aleqa Hammond  

Postboks 260 

3900 Nuuk 

 

 

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende konkrete spørgsmål 

til Landsstyret vedrørende betalinger i døgninstitutioner private/offentlige. 

 

Esmar Bergstrøm, Landstingsmedlem, Demokraterne 

 

 

Spørgsmål A til Landsstyret: Hvad er baggrunden for fastsættelse af prisen i de offentlige 

døgninstitutioner? 

Spørgsmål B til Landsstyret: Hvad skal der til for at private døgninstitutioner kan få samme 

vilkår som de offentlige? 

Spørgsmål C til Landsstyret: Hvor mange private døgninstitutioner er godkendte til 

anbringelse af børn og unge? 

Spørgsmål D til Landsstyret: Hvilke konsekvenser vil det få for finansloven for 2007 såfremt 

alle godkendte døgninstitutioner private såvel som offentlige blev ligestillede? 

Spørgsmål E til Landsstyret: Hvilke krav stiller Landsstyret til godkendelse af private 

døgninstitutioner? 

Spørgsmål F til Landsstyret: Hvem holder opsyn med de private døgninstitutioner og 

hvordan sikrer man sig at lovgivningen overholdes? 

 

Begrundelse: 

Begrundelsen for disse spørgsmål er, at der i medierne er beskrevet, hvordan det offentlige kan 

spare 25 procent af udgifterne ved at bruge de private institutioner, men kommunerne bruger 

fortrinsvis de offentlige, fordi der her medfølger et tilskud på 50 procent, og det er dermed billigere 

for kommunerne. 

Det drejer sig også om, at vi måske kan få flere pladser for de samme penge, men jeg er udmærket 

klar over, at vi ikke kan undvære offentlige døgninstitutioner. 

 

Jeg anmoder om at få svar inden 31. januar 2006. 


